
 گسترش واکنش ها به برخورد با اصغر بوقی 

عزت ا... ضرغامی: چرا با پیرمرد شاد 
برخورد می شود؟

... ضرغامی، عضو متفاوت کابینه رنیسی است  عزت ا
چنانکه اظهارات او بعضا با مرام و عقاید رئیس جمهور و 
برخی از اعضای کابینه همخوانی ندارد، مانند روزی که 
گفت:»توریست خارجی باید به واتساپ دسترسی داشته 
باشد که اگر در ایران دستگیر شد، بتواند به خانواده اش 
خبر بدهد.« یا روز دیگری که با بی توجهی به مصوبه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی اظهارکرد: شب یلدا و 
چهارشنبه سوری سرجای خود هستند. وی افزود: یلدا 
و چهارشنبه سوری از ابتدا بوده و تا آخر هم خواهد بود، 
شب یلدا امسال ثبت جهانی هم شد. ضرغامی گفت: »آن 
چیزی که در شورای عالی انقلاب فرهنگی تصویب شده 
یک مقدار درباره این دو مناسب توضیح دادند که چیز 
بدی نیست.« دیروز هم اظهاراتی داشت از جمله درباره 

»اصغر بوقی« پیرمرد آوازخوان رشت.

   انتقاد ضرغامی از برخورد با پیرمرد شاد
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزیر  روزگذشته 
صنایع دستی بیان داشت: متأسفانه ما هنوز نتوانستیم 
مدل مناسبی از شادی را ارائه کنیم. اگر پیرمردی در 
بازار شادی می کند و شعر محلی می خواند، با او برخورد 
می شود. عزت ا... ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی در مراسم افتتاحیه هفته پژوهش و فناوری 
با تاکید بر اینکه ویژگی پژوهشگر این است که باید شجاع 
باشد و آدم ترسو پژوهشگر نیست، گفت: پژوهش خط قرمز 
ندارد و در هر موضوعی می تواند راه را نشان دهد. پژوهشگر 
باید پرتوافکنی کند و حقیقت را بگوید. او همچنین خطاب 
به پژوهشگران، افزود: کاری که شما در نشست »کوروش، 
از افسانه تا واقعیت« انجام دادید، بی نظیر بود و من مشابه 
این موضوع را با این صراحت ندیدیم. شما با افراط و تفریط 
مقابله کردید. چرا که پژوهش بلای جان افراط و تفریط 
است. البته که در افتادن با افراط و تفریط سخت است. زیرا 
قدرتمند است و تریبون و منافع دارد. ضرغامی ادامه داد: 
یک عده کوروش را قبول ندارند. در مقابل برای هفتم آبانماه 
برخی ها می گویند باید یک هفته بزرگداشت برگزار کنیم! 
همین نشست به ما با شجاعت می گوید کوروش چه کسی 
بود!؟ وزیر میراث فرهنگی با تاکید بر اینکه کار پژوهشگران 
وقتی بین افسانه تا واقعیت روشنگری می کنند، بسیار 
تاثیرگذار است، ادامه داد: در این حوزه کار زیادی داریم و 
با مسائل متنوعی مواجه هستید. در حوزه میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری نیز شما دارای مسئولیت 
هستید و در حوزه میراث ناملموس نیز وظیفه بزرگی دارید. 
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در بخشی 
دیگر از سخنانش اظهار کرد: متأسفانه ما هنوز نتوانستیم 
مدل مناسبی از شادی را ارائه کنیم. اگر پیرمردی در بازار 
شادی می کند و شعر محلی می خواند، با او برخورد می شود. 
ضرغامی با بیان اینکه وزارت میراث فرهنگی در پهنه وسیع 
فرهنگ غوطه ور است، ادامه داد: ما باید میراث فرهنگی را 
در بستر فرهنگ چندهزار ساله سیر کنیم و پژوهشگران 
باید به راه های طی نشده و پیموده نشده ورود کنند. برای 
مثال ما دپارتمان زبان داریم. در این بخش باید ببینیم این 
زبان پس از ترجمه که خودش یک دانش ارزشمند است، 
چه گفته است؟ اینکه چه چیزی در یک لوح گفته شده 

برای ما ارزشمند است و ترجمه صرف پایان کار نیست. 

   انتقاد عبدی از بازداشت اصغر بوقی
عباس عبدی نوشت: طرفداران وضع موجود برای این 
حد از تبعیض در نحوه برخورد با مدیرکل ارشاد با آن 
فیلم، و بازداشت پیرمرد برای ابراز شادی، در یک شهر 
چه توجیهی دارند؟ اگر این را در یک کشور دیگر ببینید 
چه قضاوتی می کنید؟ گمان نکنید با سکوت مسأله حل 

می شود. 

   صدای روزنامه اصولگرا هم درآمد
در این میان روزنامه اصولگرای »فرهیختگان« نیز 
نسبت به بازداشت پیرمر گیلانی که در بازار رشت آواز 
می خواند و می رقصید واکنش نشان داده و این پرسش را 
مطرح کرد که »آیا جرم »قردادن« در بازار گیلان از جرم 
»ورود غیرمجاز آن مدیرنما« بیشتر است؟« گیلان استان 
بسیار جالبی است. مردمان باصفا و دوست داشتنی و اهل 
فرهنگ و ادب و مسئولانی که یک روز از در دروازه تو 
نمی روند و روز دیگر از سوراخ سوزن تکل از پشت می زنند!

آرمان ملی – مطهره شفیعی: اتهام زنی به اصلاح طلبان 
پایان ندارد و از هر موضوعی استفاده می کنند تا چنین القا 
کنند رقیب آنها مشکلات زیادی دارد که با منافع و مصالح 
ملی سازگاری ندارد. تازه ترین اتهام آنها به ادعای نحوه مواجهه 

اصلاح طلبان با طالبان باز می گردد.
 

   تحریف یک جلسه مهم در کیهان
کیهان در 4 آذر مدعی شد: »خرداد 1376 این جریان برای 
اولین بار توانست نامزد مورد حمایت خود یعنی محمد خاتمی 
را به ریاست جمهوری اسلامی ایران برساند؛ مدتی بعد آنها نامه 
سرگشاده بلندبالایی تهیه کردند و مدعی شدند با حضورشان 
در قوه مجریه، سایه جنگ از سر کشور برداشته شده است: »به 
دلایل گوناگون در عرصه سیاست خارجی، ایران در انزوای 
کامل و حتی کشور در معرض تهدید نظامی خارجی قرار داشت 
]... [ اما دوم خرداد 76 همه این تهدیدها را از بین برد.« با این 
حال تقریبا یکسال بعد، مدعیان دورکردن سایه جنگ از کشور؛ 
خودشان پیشنهاد جنگ دادند. شهریور 1377 پس از حمله به 
کنسولگری ایران در مزارشریف و شهادت دیپلمات های ایرانی، 
جلسه شورای عالی امنیت ملی با ریاست محمد خاتمی تشکیل 
و تصمیم نهایی مبنی بر حمله نظامی ایران به افغانستان گرفته 
شد. کیهان در ادامه نوشت که »علی ربیعی در غیاب حسن 
روحانی )دبیر وقت شورای عالی امنیت ملی که در سفر حج 

حضور داشت( صورت جلسه را در آخرین ساعات پایانی شب 
تنظیم و تصمیم نهایی شورا را برای اخذ تاییدیه حدود ساعت 2 
بامداد به دفتر رهبر انقلاب ارسال کرد. صبح زود، ساعت 7 وقتی 
او به دفتر کارش برگشت یک نامه روی میزش قرار داشت که 
مشخص بود از طرف رهبر انقلاب و در ساعت 5 صبح ارسال شده 
است. نظر رهبر انقلاب واضح بود و نیاز به هیچ تفسیری نداشت: 

»ما وارد این دام نمی شویم.«

   خرازی و ربیعی واقعیت های جلسه را علنی کردند
طبیعی بود آنچه کیهان نوشت، بی پاسخ نخواهد ماند کمال 
خرازی، وزیر خارجه دولت خاتمی با ارسال نامه ای به کیهان، 
مندرجات این روزنامه در باره اینکه دولت اصلاحات به دنبال 
جنگ با طالبان بوده است را رد کرد و نوشت: »عین یادداشت 
روزانه خود درباره آن واقعه و جلسه آن روز دبیرخانه شورای 
عالی امنیت ملی را در اینجا می آورم تا شائبه مزبور برطرف 
گردد.  -1377/5/26 دیروز و امروز معاونان جلسه داشتند تا 
طرح سیاسی برخورد با قضیه کشتار دیپلمات های ما توسط 
طالبان را تهیه کنند. به نظر وزارت خارجه نمی توان قضیه را 
با دخالت نظامی حل کرد. امروز جلسه دبیرخانه شورای عالی 
داشتیم. دو تن از برادران سپاه، دری نجف آبادی و پورمحمدی 
از اطلاعات، من و بروجردی از وزارت خارجه و لاریجانی از 
صداوسیما در این جلسه حضور داشتند. لاریجانی و برادران سپاه 

مدافع دخالت نظامی و آزادسازی هرات بودند و اعتقاد داشتند 
که با چند گردان می توان از نیروهای خودی محافظت کرد. من 
پرسیدم که برای چه در افغانستان دخالت نظامی کنیم. هدف ما 
باید نگهداری مرزهایمان باشد و از موضع قدرت به کار سیاسی 
بپردازیم. در حالی که بحث شدیدی در گرفته بود، صداها بلند و 
فضای جلسه هیجانی بود، آقای حجازی سر رسید و پیام رهبری 
را بدین صورت بازگو کرد که: »من به هیچ وجه به این تصمیم 
نرسیده ام که کشور را وارد جنگ کنم. آنچه من مطرح کردم 
تعلیق به محال است که آیا جبهه متحد می تواند تضمین کند که 
هرات را نگه دارد، این به این معنا نیست که ما بچه های خودمان 
را بفرستیم و جنگ تمام عیار در کشور پدید آید. فضای ذهنی من 
اصلا عملیات ورود به خاک کشور دیگر نیست.« علی ربیعی هم 
نوشت: »نویسنده یادداشت مذکور، برای اینکه اثبات کند آقای 
خاتمی- رئیس جمهور وقت- به عنوان رئیس شورای عالی امنیت 
ملی، آغاز جنگ با افغانستان را تصویب کرده است، بیان کرده که 
جلسه با حضور ایشان تشکیل شده است. اما واقعیت این است 
که اساسا جلسه یادشده در محل دبیرخانه شورای عالی امنیت 
ملی منعقد شده و از جمله جلسات دبیرخانه محسوب می شد که 
معمولا نتایج آن برای رئیس جمهوری وقت و مقام معظم رهبری 
ارسال می شد.« ربیعی یادآوری کرد: »پیشنهاد دخالت نظامی 
ایران در افغانستان نیز به  هیچ  عنوان از سوی وزیرخارجه وقت 
)کمال خرازی( و هیچ دستگاه دولتی دیگری ارائه نشد. اتفاقا 
رئیس جمهور محمد خاتمی، همواره نگران تصمیمات عجولانه 
و حضور نظامی و راه افتادن جنگی دیگر بود. قبل از جلسه نیز، 
ضمن تماس تلفنی با دبیر شورای امنیت ملی )حسن روحانی(، 
موضوع را به ایشان اطلاع دادم و ایشان نیز با ابراز نگرانی، به 

سرعت عازم تهران شد.«

   یک بام و دو هوای اصولگرایان 
تیر سال گذشته خبرآنلاین نوشت: سایت اصولگرای 
»مشرق« هم 14 تیر با سخنگوی این گروه تروریستی مصاحبه 
کرده و ذبیح ا... مجاهد در جریان این گفت وگو با بیان اینکه 
»ایران به ما اعتماد کند«، از پرهیز طالبان از جنگ گفته و 
تضمین داده که خاک افغانستان محلی برای حمله به دیگر 
کشورها نشود. روزنامه جوان نیز عکس یک شماره 15 تیر خود 
را به طالبان اختصاص داد و به نقل از آنان نوشت که »اصلاح 
شده ایم.« روزنامه جمهوری اسلامی در انتقادی به حامیان 
طالبان نوشته بود که برای به درآوردن عالم و آدم از بی خبری، 
پیشنهاد می شود همین مدافعان امروزین طالبان را بفرستیم 
مدتی میان طالبان نشست و برخاست و زندگی کنند و از مهر 
برادران خویش توشه برگیرند و بعد به تشریح روزگارشان قلم 
بزنند و سخن بگویند. این می تواند به همه ما کمک کند برای 
رسیدن به شناخت تازه از طالبانی که متمدن شده اند. حتی 
برای طفلان دبستان و پیرزنان و پیرمردان روستای ما هم کمک 

شایانی خواهد بود! 
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ذره بین

۳ وزیر دولت به مجلس می روند
6 سوال ملی نمایندگان مجلس شورای اسلامی از 3 وزیر 
دولت سیزدهم اعلام وصول شد. محمد رشیدی عضو هیات 
رئیسه مجلس در جلسه علنی دیروز موارد اعلام وصولی را 
به شرح زیر قرائت کرد. سوال ملی مصطفی نخعی و تعدادی 
از نمایندگان از وزیر امور اقتصادی و دارایی در خصوص علت 
بی توجهی بانک ها به حمایت از تولید و تسهیل دریافت وام 
در بخش تولید؛ دو سوال ملی علی علیزاده نماینده مراغه 
و تعدادی از نمایندگان از وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
خصوص عدم پرداخت وام های اشتغال توسط بانک قرض 
الحسنه مهر ایران و علت فروش اجباری بیمه عمر توسط 
شرکت های بیمه؛ سوال ملی جلال رشیدی کوچی و تعدادی 
از نمایندگان از وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص 
علت عدم اجرای قانون ساماندهی صنعت خودرو در موضوع 
واردات خودروهای نو؛ سوال ملی حسین حاتمی و تعدادی 
از نمایندگان از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص 
علت عدم اقدام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای اصلاح 
سامانه رفاه ایرانیان و سامانه دهک بندی افراد؛ سوال ملی 
عبدالکریم جمیری از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
خصوص اینکه چرا فوق العاده مناطق عملیات جنگی برای 

بازنشستگان اعمال نمی شود. 

خبـــــر

گــزارش

واکنش دولتمردان خاتمی به تحریف های افغانستانی »کیهان«

تحریف نکنید؛ خاتمی مخالف جنگ بود
   کمال خرازی: نظر برخی برادران نظامی جنگیدن با طالبان بود نه اصلاح طلبان

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: محمدباقر قالیباف، 
ششمین رئیس مجلس است که به مدت سه دوره شهردار تهران 
هم بود و پیش از آن نیز در قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا، نیروی 
هوایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و نیروی انتظامی سمت 
فرماندهی داشت. این رزومه قابل قبول است اما قالیباف قدرت 
خود را فراتر از آنچه که هست، را ارزیابی می کند. دلیل این ادعا 
به اظهاراتی باز می گردد که او در مراسم روز دانشجو بیان کرد. 
این رفتارهای قالیباف در روزهای منتهی به رای گیری اسفند 
13۹۸، با سخنانی که این روزها مبنی بر اینکه می توانستم ولی 
انجام ندادم، در تناقض آشکاری قرار دارد. قالیباف این روزها 
برای انتخابات مجلس دوازدهم تلاش زیادی دارد؛ او می خواهد 
این بار با تمام قوا نیروهای خود را وارد مجلس کند؛ آن هم در 
حالی که ژست های اعلامی این روزهای قالیباف با اقدامات 

اعمالی او در بهمن ماه 13۹۸ سنخیتی ندارند. 

   قالیباف چه گفت؟
محمدباقر قالیباف گفت: »به من می گویید لیست انتخابات 
شورای ائتلاف چطور نوشته می شود، منِ محمدباقر قالیباف 
که با لطف مردم تهران نمایندگی آن ها را برعهده دارم و 12 
سال سابقه نوکری آن ها را داشتم اگر در سال ۹۸ اسم خودم 
را می نوشتم و 2۹ نفر دیگر را براساس سلیقه خودم داشتم و 
می گفتم من به هیچ گروهی وابسته نیستم تمام آن لیست به 
مجلس راه پیدا می کرد، اما من چنین کاری نکردم و قدرت طلبی 
نکردم.« در حالی قالیباف چنین می گوید که باید یادآور شد: 
لیست »ایران سربلند« توانست بیشترین راه یافته به مجلس 
را داشته باشد و در صدر این لیست نام محمدباقر قالیباف ثبت 
شده است. قابل تامل تر آنکه او گقته بود: »خواهش می کنم از 
شما مردم عزیز که به همه 3۰ نفر لیست وحدت ایران سربلند 

رای دهید تا به فهم  مشترکی در مجلس برای حل مشکلات 
مردم برسیم. 1۸ نفر از 3۰ نفر لیست ما زیر 45 سال هستند و 
نشان از این دارد مجلس یازدهم از جنس گام دوم انقلاب است 
که جوانان متعهد و متخصصی را در خود جای داده است. خدای 
نکرده اگر لیستی رای ندهید حتما دیگران لیستی رای می آورند 

که این موضوع خیلی مهم است.«

    اعتماد به نفس عجیب قالیباف
در ابتدا این پاسخ نشان از اعتماد به نفس بالای قالیباف 
دارد؛ حالا این اعتماد به نفس می تواند واقعی باشد که البته 
با توجه به عملکرد قالیباف و دوستانش در مجلس نمی تواند 
محلی از اعراب داشته باشد. از سوی دیگر نیز می تواند اعتماد 
به نفس کاذب باشد که تحت تاثیر تریبون های مختلفی که 
این روزها در صداوسیما در اختیارش گذاشته بودند، باشد. از 
طرف دیگر می تواند به نوعی ترساندن رقبای درون گروهی 
مانند پایداری چی ها باشد که این طور وانمود کند که خودم 
می توانم باعث رای آوردن یک فهرست انتخاباتی باشد. رقبایی 
که امروز قالیباف به آنها پیام می فرستد و در مجلس و رسانه ها 
انواع و اقسام زد و خوردهای سیاسی را با یکدیگر دارند، روزهای 
قبل از انتخابات اسفند ۹۸ با آنها پشت یک میز نشست و با  
لابی گری غلامعلی حدادعادل، به توافق رسیدند. اتفاقا اینکه 
قالیباف می گوید »قدرت طلبی نکردم« با تلاش های مدت دار 
حدادعادل و سایر گروه های اصولگرا نهایتا منجر به لیست واحد 
شد، در تناقض است. در آن انتخابات ماجرا از این قرار بود که 
طیف قالیباف موسوم به نواصولگرایان بعد از فراخوان هایی که 
داد، تعدادی از افراد نزدیک و وفادار به قالیباف را ذیل فهرست 
شورای ائتلاف اصولگرایان گردهم آورد. اسامی این افراد تحت 
عنوان فهرستی با شعار »برای نجات اقتصاد ایران« با عنوان 

یاران قالیباف منتشر شد. یک روز پس از اعلام لیست 3۰ نفره 
قالیباف، او در واکنش به مصاحبه مرتضی آقاتهرانی، دبیرکل 
جبهه پایداری، در توییترش نوشت که مصاحبه آقاتهرانی 
فرصت خوبی را برای ائتلاف نیروهای انقلاب ایجاد شده است. او 
تاکید کرد که لیست قطعی نشده و ابراز امیدواری کرد که نتایج 

خوبی حاصل شود.

    اصولگرایان چه گفتند؟
درباره اظهارات اخیر قالیباف باید به بازخوانی اظهارات یک 
فعال سیاسی اصولگرا پرداخت. محمد مهاجری فعال سیاسی 
اصولگرا درباره احتمال ائتلاف انتخاباتی پایداری و قالیباف 
گفته بود: آقای قالیباف در حال انجام فعالیت گسترده انتخاباتی 
است. نمایندگان ادوار را دعوت می کند، مجموعه »مبنا« را راه 
انداخت و آن را جلو می برد و یکسری فعالیت های دیگر را نیز در 
حوزه های دیگر انجام می دهد. وی افزود: »آقای قالیباف همه 
آن کارها را انجام می دهد تا بدون نیاز به سایر گروه ها و جریانات 
اکثریت مجلس آینده را از آن خود کند. اگر او از کسب دوسوم 
کرسی های مجلس آینده مطمئن باشد دیگر وارد ائتلاف با هیچ 
گروهی نمی شود اما اگر از تحقق این هدف، دلواپسی داشته 
باشد حتی با جبهه پایداری ائتلاف خواهد کرد. جریان پایداری 
کاملا کاسب کار سیاسی و اقتصادی است. هر وقت احساس کند 
منافع سیاسی اش بدون ائتلاف با سایر بازیگران می تواند به 
نتیجه برسد سعی می کند تا آخر تنهایی پیش برود اما اگر چنین 
برآوردی نداشته باشد پای میز ائتلاف می نشیند، اتفاقی که در 
انتخابات مجلس سال ۹۸ افتاد و منجر به ائتلاف شب آخری با 
آقای قالیباف شد.« برای انتخابات اسفند امسال، قالیباف در 
نهایت حاضر شد به زیرچتر غلامعلی حدادعادل برود و در لیست 

شورای ائتلاف قرار بگیرد. 

رئیس مجلس از ائتلاف با اصولگرایان غیرسنتی فراری است

قالیباف قدرت طلب نیست؟
      اعتماد به نفس یا پیام به رقبا

اظهارات قابل تامل پدرهمسر 
رئیس جمهور:

ما حجاب اجباری نداریم
مهاجرت می کنند چون به دنبال 

درآمدهای آن چنانی هستند

پدر همسر رئیس جمهور شامگاه شنبه 
در جمع برخی دانشجویان و اساتید و 
تشکل  های دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
 . . . آیت ا داشت.  تاملی  قابل  اظهارات 
علم الهدی بیان کرد: برادر جوان من!، خواهر 
جوان من!، عزیز من!، باید انگیزه مهاجرت 
را پیش از هر چیز در فرد مهاجر جست وجو 
کنید. درست است که فرهیخته ما باید از 
کیفیت زندگانی مطلوبی برخوردار باشد، 
اما وقتی هدف درآمد کلان باشد، این دیگر 
انگیزه مقدس و متعالی نیست. معنای این 
کلام چیست؟ یعنی وضع ما در این کشور 
به جایی رسیده که حتی دانشمندان ما از 
کفاف و عفاف خود ناامید هستند؟ یا نه، 
بحث این است که فرد به دنبال درآمدهای 
آن چنانی است و چون این وضع در کشور 
اجنبی  کشور  به  راه  نمی شود،  تأمین 
. علم الهدی گفت:  . . پیدا می کند؟ آیت ا
در کشوری که آقا و خانم تحصیل کرده 
ما راهی دورافتاده ترین روستاهای کشور 
می شود تا درمان تخصصی و درجه یک 
خود را به یک روستایی محروم از امکانات 
برساند و حق تحصیل خود را برآورده کند، 
در مقابل، عناصری هم هستند که سال ها 
از امکانات کشور استفاده کرده و به درجه 
نخبگانی رسیده اما فقط به این دلیل که 
در فلان کشور همسایه امکانات بیشتری 
می دهند، چشم بر رنج ملت خود می بندد 
تا خودروی لوکس تر سوار شود و در خانه 
وسیع تر زندگی کند. شما این انگیزه برای 
مهاجرت را تقدیس می کنید؟ به نظر شما، 
یک دولت یا یک حاکمیت برای حفظ این 
افراد باید چکار کند؟ یعنی بیاید به قیمت 
تقویت اختلاف طبقاتی و محروم ماندن 
بسیاری از مردم از حداقل امکانات، تمناهای 
نفسانی و میل فرد به کسب بی حد و حساب 
مال را تأمین کند تا فقط او از کشور نرود؟ 
امام  جمعه مشهد در پاسخ به سؤال یکی 
دیگر از نمایندگان تشکل های دانشجویی 
که حجاب را عامل اصلی مهاجرت دانست، 
اظهار کرد: در برآورد و نظرسنجی که اخیرا 
انجام شده، حجاب از دید بخش قابل توجهی 
از مردم ما به عنوان یک فضیلت شناخته 
می شود؛ حتی آن هایی که پایبند به حجاب 
نبوده اند. در این شرایط، به نظر شما حکومت 
باید از حقیقت و واقعیتی که بخش اعظم 
نند، عدول  جامعه ما آن را فضیلت می دا
کند تا فقط یک نفر مهاجرت نکند؟! وی 
افزود: ببینید عزیزان من، ما حجاب اجباری 
نداریم. بنده این را قبول ندارم که حجاب 
در ایران اجباری است. این فضیلتی است 
که باید برای مردم تبیین شود و نیاز به 
کار فرهنگی دارد. اصلا نباید حجاب با زور 
به مردم تحمیل شود. بنده این را بارها در 
تریبون های مختلف اعم از نماز جمعه و غیر 
از آن گفته ام. با این حال، آسیبی که امروز در 
کشور وجود دارد، موضوع بی حجابی است 
و بی حجابی به عنوان یک چالش سیاسی و 
اجتماعی با اصل موضوع حجاب تفاوت دارد 
زیرا امروزه کاربری آن تغییر کرده و دشمن 
امیدوار شده از آن استفاده کند تا به سلطه 
سیاسی دست یابد. علم الهدی با بیان اینکه 
بی حجابی مصداق عینی جرم سیاسی است، 
خاطرنشان کرد: اگر سفره دین از زیرپای 
جوان ما کشیده شد، دیگر این جوان در 
مقابل استکبار ایستادگی نمی کند. مساله 
بی حجابی از یک آسیب فرهنگی به یک 
آسیب سیاسی و اجتماعی تبدیل شده و 
دشمن را امیدوار کرده تا در مقام ابزاری برای 
سلطه سیاسی از آن استفاده کند. به همین 
دلیل هم بی حجابی در کلام رهبر معظم 
انقلاب، جرم سیاسی تلقی شد. حالا در این 
شرایط، شما می فرمایید ما بیاییم تمنیات 
قلبی این  گونه افراد را بر نظر اکثریت مردم 
ترجیح دهیم و کشور را به سلطه غرب 

بسپاریم تا او فقط از کشور نرود؟

به  ربطی  برگزارنشدن کنسرت   
من ندارد

علم الهدی گفت: خیلی چیزها درباره بنده 
می گویند و هر کس در این شهر، هر چه را 
دلش خواست به ما نسبت می دهد. برادران 
و عزیزان من، بنده اینجا برای چندمین بار 
به صراحت می گویم که در انتصابات هیچ 
نقشی ندارم. یک جنبه دیگر هم موضوع 
کنسرت است. 1۸ سال است در این شهر، 
کنسرت برگزارنشده و برخی دوست دارند 
بگویند علم الهدی قدرتی دارد که 1۸ سال از 
برگزاری کنسرت در مشهد جلوگیری کرده 
است. من چه امکاناتی دارم؟ شهر مسئول 
دارد. مسئولان جلسه می گذارند، تصمیم 
می گیرند که برگزاری کنسرت، فضای 
فرهنگی و روح معنوی شهر امام رضا)ع( را 

دچار خدشه می کند. 

هشدار میرسلیم به 
تداوم ریزه خوری 

ارزی

مصطفی میرسلیم، نماینده تهران در مجلس شورای 
اسلامی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »ویژه خواری 
ارزی به چای ختم نمی شود، گوشی های همراه مورد بعدی 
است و همه حکایت از ضعف های فرآیندی گمرک است. آیا 
شورای محترم شهر و شهرداری تهران می خواهند به جای 
استفاده از اهل فن و متخصصان، برای چاره جویی آلودگی 
هوا، دست به دامن بیگانگان و سفر به خارج شوند؟!« سال 
1400 هم میرسلیم در قامت نماینده مجلس نوشته بود: 
»جناب رئیسی! اول جلو بی پروایی و جولان دادن تبهکاران 
و ویژه خواران را بگیرید والا با ادامه جسورانه روند فساد 
نخواهند گذاشت اقدامات عدالت خواهانه شما به ثمر برسد.«   

شیوه وزیر در 
امر به معروف 

موثر نیست

نماینده فعلی مجلس که صلاحیتش از سوی هیات اجرایی 
برای کاندیداتوری در انتخابات مجلس دوازدهم رد شد، از وزیر 
کشور گلایه دارد. احمد علیرضابیگی در رابطه با صحبت های 
اخیر وزیر کشور مبنی بر اینکه »امر به معروف نیاز به مجوز 
ندارد«، گفت: شیوه هایی که آقای وزیر کشور به کار می برد، 
شیوه ای نیست که بتواند موثر باشد و بعد هم موضوعات بعدی را 
به بار می آورد. اینکه امر به معروف را همه می توانند انجام دهند، 
یک نکته درست است اما موکول به اینکه انجام امر به معروف 
نیازمند شرایطی است. به ویژه اینکه انجام امر به معروف موثر 
واقع شود و از طرف تذکر گیرنده مورد قبول واقع شود. نکته 

دیگر هم اینکه با بیانی دلچسب و مطلوب باید انجام شود. 


